
 
Referat 
Styremøte FNF-Rogaland, 15. juni 2020 
Sted: Stavanger Turistforening + på nettet via Teams 
 
Møtet var 2-delt 
Del 1 kl 15-16. Ordinære styresaker.  
Del 2 kl 16-17.30 Vindkraftsaker. I tillegg til styret blir alle i vindkraftgruppen i FNF invitert med i 
denne delen av møtet. 
 
Til stede: 

Naturvernforbundet (NiR) v. Erik Thoring 
Norsk Ornitologisk Forening (NOF) v. Ståle Opedal 
Rogaland KFUK-KFUM speidere v. Ingvild Kjosavik 
NSF Vesterlen krets v. Ivar Nøttestad 
NJFF Rogaland v Ragnhild Ottesen 

  Stavanger Turistforening v Anne Katrine Lycke 
Sigurd Juel Kinn deltok på Teams under del 2 - vindkraft 

Forfall:  

  Haugesund Turistforening  
   

Møteleder: 
 Ivar Nøttestad 
Referent: 

Anne Katrine Lycke, fungerende koordinator 
 
AGENDA 

Sak Beskrivelse  

 PLANSAKER OG AREALSAKER  

37/20 
Dagsorden 
Ingen kommentarer til innkalling 
Referat fra styremøte 25. mai godkjent 

 

38/20 Regionalplan for Jæren 2050 – fase 2.  Høringsfrist 20. juni 
Koordinator jobber med høringssvar basert på innspill fra møtet 25/5. 
Momenter i tillegg:  
Blågrønne struktur 
- en helhetlig kartlegging av restareal på Jæren. Bruke kartlegging som 
allerede er gjort – som aksjon Jærvassdrag 
- økologisk grunnkartlegging skal komme i september – vil ha stor 
nytteverdi for kommunene. 
- Delmål B: Velfungerende økosystemer handler om å ta vare på areal i 
konkrete områder, konkrete arter. 
- Forholdet mellom landbruk og å ta vare på biologisk mangfold i 
restarealer i landbruksområder er en utfordring.  
 

Felles 
uttalelse. 
Koordinator 
følger opp. 

39/20 Regionalplan for klimatilpasning – høringsfrist 5. august. 
Naturvernforbundet jobber med denne. Viktig å bruke naturbaserte 
løsninger i forbindelse med flomsikring der det er mulig, som gjenåpning av 
bekker.  
 

Felles 
uttale fra 
FNF-R. 
Utsatt frist 
18/8. 

https://www.rogfk.no/vare-tjenester/planlegging/pagaende-plan-og-strategiarbeid/regionalplan-jaren-2050/
https://www.rogfk.no/vare-tjenester/planlegging/pagaende-plan-og-strategiarbeid/regionalplan-for-klimatilpasning/


 
Koordinator 
følger opp. 
 

40/20 Nydyrkingssaker på Jæren.  
Ståle orienterte om status: 
Gledelig nyhet – ny forskrift mot nydyrking at det nå er forbud mot dyrking 
av myr. (men med muligheter for dispensasjon). Må følges opp i 
kommunene. Praksis i Jærkommunene har vært at over 90 % av alle 
nydyrkingssaker har blitt innvilget. 
 
- Planer om å deponere masser i myr i forbindelse med ny E 39. FNF må 
oppfordre til gjenbruk av masser, ikke deponering. 
 
- Anne Katrine må be om å få oversendt kommunale vedtak i alle 
nydyrkingssaker til FNF-Rogaland og videresende disse til Ståle. NOF følger 
opp. 
 

Oppfølging 
av 
koordinator 
og NOF. 

41/20 Klima- og miljøplan for Sandnes 2020-2025 – høringsfrist 1/7 
Anne Katrine jobber med et høringssvar fra FNF. Punkter som kom fram i 
møtet: 
- tiltaksplanen bør være mer konkret i forhold til å ta vare på 
friluftsområder. 
- i forbindelse med at grensen for Sandnesmarka skal justeres i neste 
kommuneplan – må vi be om at den utvides med å inkludere Bynuten 
- be om helhetlig plan for sjø, strand og havbruk 
- landbruk og transport utgjør de største klimautslippene – kommunen er 
avhengig av nasjonale føringer for landbruk og sjøfart  
- Kommunen skal redusere klimagassutslipp med 40 %  - FNF må 
etterspørre måleparametere  og kvantifisering. I tråd med egne mål bør 
kommunen vurdere å etablere en egen klima-avdeling for koordinering. 
 

Felles 
uttale fra 
FNF. 
Koordinator 
følger opp. 

42/20 Stavanger kommune. Planprogram for kommuneplanes arealdel og 
arbeidsprogram for Grønn plan. Høringsfrist 15.06. Høringssvar er sendt fra 
FNF-Rogaland etter møte i FNF-Stavanger. 
 

Felles 
uttalelse fra 
FNF sendt 
15/6. 

43/20 Kulturhistoriske Landskap av nasjonal interesse i Rogaland – høring om 17 
landskap med frist 15. september. Erik orienterte om kommende møte om 
KULA-områder. Naturvernforbundet ønsker blant annet å spille inn 
Fisterøyene som KULA-område. 
 

NiR og 
koordinator 
møte 18/6 

44/20 Forslag fra SLF om grønn transportkorridor for sykkel gjennom 
Tjensvollkrysset og Byhaugtunnelen. 
Det er et spennende forslag fra SLF men med usikkerhet om konsekvenser. 
Naturvernforbundet hadde laget et kart som viser belastninger for andre 
veier når tunellen skal stenges midlertidig. Enighet om at hver organisasjon 
må melde tilbake direkte til SLF. Ikke en sak for FNF på nuværende 
tidspunkt. 
 

Koordinator 
svarer SLF.  
Hver org. 
Svarer SLF. 

45/20 Flere miljøavvik på 420 kv linje Lysebotn-Fagrafjell 
Statnett har laget et massetak rett ved veien til Songesand og har store 
massefyllinger i Daladalen der turistforeningen har Lysefjorden rundt – 

 

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/1997-05-02-423
https://www.rogfk.no/vare-tjenester/planlegging/pagaende-plan-og-strategiarbeid/regionalplan-jaren-2050/
https://www.stavanger.kommune.no/nyarealdel
https://www.stavanger.kommune.no/kultur-og-fritid/tur-og-natur/gronn-plan---kommunedelplan-for-stavangers-gronnstruktur/
https://ra.brage.unit.no/ra-xmlui/handle/11250/2653954
https://gronntk.no/
https://www.statnett.no/om-statnett/nyheter-og-pressemeldinger/nyhetsarkiv-2020/flere-miljoavvik-pa-deler-av-prosjektet-lyse-fagrafjell/


 
løypa og Songedalen turisthytte. Det er Statnett som er ansvarlig for 
inngrepene. Bør følges opp av kommunen. Ingen av organisasjonene har 
fulgt opp saken.  
 

45/20 O-saker fra FNF nasjonalt 
Ingen saker. 
 

 

 VINDKRAFTSAKER  kl 16.00  - 17.30 
Alle i vindkraftgruppen er invitert til å delta i tillegg til styret. 

 

46/20 Vindkraft  
Velkommen til deltakere i ressursgruppen for vindkraft i tillegg til 
styremedlemmer. 
 
Målet for denne delen av møtet er å legge en plan for hva FNF-Rogaland 
skal prioritere å jobbe med framover i vindkraftsaken for å få mest mulig 
gjennomslag for våre synspunkter.  
 
Status  
Vardafjellet: Motvind tapte rettsaken om midlertidig forføyning. 
Anleggsarbeidet fortsetter. 
Tysvær: Kommunen jobber intenst for å unngå vindkraftanlegget – med 
støtte fra FNF. Statlig plan. 
Dalbygda: Ikke vindkraftanlegg nå. Må eventuelt søke på nytt. 
Sveio: Haugesund Turistforening deltar på folkemøte samtidig med vårt 
møte. Ønsker ikke 2 turbiner på 200 m.  
Møte i «DNT Vest» 4/6. Anne Katrine orienterte kort fra møtet:  
DNT Vest og FNF vil prioritere arbeidet med stortingsmeldingen og jobbe 
konkret mot politikere på «alle» nivå. Spesielt viktig å bidra til at 
kommunene sier nei. Det er eget referat fra møtet. 
 
Utredningsgruppen for vindkraft 
Sigurd orienterte om arbeidet i gruppen og oppfølging fra møtet i 
vindkraftgruppen i FNF 27/4 (se eget referat). Der ble det vedtatt at 
utredningsgruppen starter arbeidet med følgende tema: 

a) Behovet for landbasert vindkraft ift elektrifiseringen av Norge, 
oppnåelse av nasjonale og internasjonale klimamål (redde klimaet 
ved vindkraft) 

b) Alternativer til landbasert vindkraft (opprusting av vannkraft, 
solenergi, ENØK, havvind) 

c) Lønnsomheten til landbasert vindkraft i lys av ulike støtteordninger 
(og sammenlignet med alternativene)  

Sigurd, Bjørn Kristoffersen og Jostein Norland har diskutert hva som 
egentlig blir verdien av å jobbe fram dette nå. De opplever ikke at dette er 
mest effektive bruken av deres ressurser nå. Nå bør fokuset være rettet 
mot arbeidet med stortingsmeldingen.  

Etter en diskusjon på møtet ble det vedtatt at det er sterkt ønskelig at 
gruppen med Sigurd, Bjørn og Jostein vil gå kritisk gjennom 
stortingsmeldingen i forhold til kravene som regjeringen forslår til 
framtidige konsekvensutredninger. 

Innspill til 
stortings-
meldingen 
blir 
prioritert av 
KU-
ekspertene 
Sigurd, 
Bjørn og 
Jostein. 
 
Koordinator 
jobber med 
befaring for 
politikere i 
August-
september. 



 
 
FNF ønsker å bruke disse i møte med politikerne og spille dette videre inn 
til sentrale organisasjoner i FNF-nettverket. 

Framover – hva prioriterer vi nå? 
Stortingsmelding skal behandles i stortinget til høsten, antagelig i 
november. 
FNF-Rogaland ønsker å invitere  stortingsbenken + lokale politikere fra 
Rogaland til befaring/seminar tidlig høst 2020. 
 

47/20 Eventuelt 
FNF-Rogaland har mottatt kr. 150.000,- i driftstilskudd fr FNF sentralt. 
 

 

 
 
 


